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С Ъ В Е Т   З А   Е Л Е К Т Р О Н Н И   М Е Д И И 

 

П Р О Т О К О Л  

 

№ 05  

от редовно заседание, състояло се на 07.02.2017 г. 

 

ПРИСЪСТВАТ: Бетина Жотева, Иво Атанасов, Розита Еленова, София Владимирова.  

ОТСЪСТВА: Мария Стоянова – председател на СЕМ, 

Начало на заседанието 11:00 часа, водено от Розита Еленова – член на СЕМ. Съставил 

протокола – Магдалена Сергиева. 

 

ДНЕВЕН РЕД:  
1. Доклад на Дирекция «Специализирана администрация – НЛРПР» за осъществен 

надзор за спазване на чл. 17, ал. 2 на Закона за радиото и телевизията (ЗРТ) в програма 

«Б ТВ», предаването «Шоуто на Слави»; 

Вносител: В. Савова. 

Докладва: Зорница Гюрова. 

2. Доклади на Дирекция «Специализирана администрация – НЛРПР» по: 

а) уведомителни писма от «Медиа линк» АД за вписване на програмите «Fine Living», 

«Food Network» и «Food Network HD»  във Втори раздел на Публичния регистър, воден 

от Съвета за електронни медии; 

б) решение на КРС за откриване на процедура за отнемане на разрешение № 

01605/11.03.2010 г., издадено на «Инфопрес Родопи» ООД; 

в) за осъществена проверка по чл. 125к, ал.2, т. 5 на ЗРТ. 

Вносител: В. Савова. 

Докладват: Емилия Станева, Райна Радоева, Светослав Георгиев. 

3. Доклад на Дирекция «Специализирана администрация – НЛРПР» по писмо на 

генералния директор на Българското национално радио във връзка с изпълнението на 

Договора за възлагане на управление на националния обществен радиоопертор.  

Вносител: В. Савова. 

Докладват: Емилия Станева, Доротея Петрова. 

4. Доклад на Дирекция «Специализирана администрация – НЛРПР» по 

административно-наказателни производства АУАН №№ НД-01-63, НД-01-64 и НД-01-

69/2016 г. 

Вносител: В. Савова. 

Докладва: Доротея Петрова. 

5. План за дейността на Съвета за електронни медии (СЕМ) за 2017 г. 

Вносител: Мария Стоянова, председател на СЕМ. 

6. Доклад на Дирекция «Обща администрация» за бракуване и ликвидация на 

дълготраен материален актив на СЕМ. 

Вносител: М. Андреева. 

Докладва: Незабравка Кардашева. 

Разни.  

 

Розита Еленова: Колеги, запознати сте с дневния ред, ако имате предложения? Моите 

са: да отложим точката с административнонаказателните производства; а в т. “Разни” да 

включим доклада до Министерство на труда и социалната политика за дейността на 
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медиите за хората в неравностойно положения, така ще можем да спазим срока. Както и 

да гласуваме протоколно решение за заместване на председателя на СЕМ на 23 и 24 

февруари.  

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: приема дневния ред с допълненията.  

 

ПО ТОЧКА ПЪРВА: Доклад на Дирекция «Специализирана администрация – НЛРПР» 

за осъществен надзор за спазване на чл. 17, ал. 2 на Закона за радиото и телевизията 

(ЗРТ) в програма «Б ТВ», предаването «Шоуто на Слави»; 

Розита Еленова: Започваме с доклада на “Специализирана администрация”, г-жо 

Гюрова, заповядайте!  

Главен инспектор Гюрова представи доклада, който е неразделна част от протокола. 

Розита Еленова: Колеги, искате ли да коментирате? За пореден път се констатира 

изместване на профила. Предстои среща с доставчика, моля, при тази среща да се 

подготвят представените днес слайдове.  

Иво Атанасов: Това го виждаме и без изследване - че политическото говорене 

преобладава. Хубаво е, че вече го имаме като наше наблюдение, което продължава. 

Докъде ще доведе, не мога да прогнозирам, но факт е, че политическото говорене, не 

бих го нарекъл политическа публицистика, защото публицистика все пак предполага 

някакво ниво, съдържа в себе си критерии за качество, а тук имаме политическо 

говорене, което е в огромни обеми и не е в заявения жанр. Според писмените уверения 

от доставчика това шоу е информационно-развлекателно. Т.е. виждаме излизане от 

жанра, доказано.  

Розита Еленова: Благодаря, г-н Атанасов! 

 

СЕМ възложи във връзка с предстоящата среща между СЕМ и доставчика, да бъдат 

подготвени материалите и данните от констатациите от мониторинга. 

 

Розита Еленова: Минаваме към втора точка.  

 

ПО ТОЧКА ВТОРА: Доклади на Дирекция «Специализирана администрация – 

НЛРПР» по: 

а) уведомителни писма от «Медиа линк» АД за вписване на програмите «Fine Living», 

«Food Network» и «Food Network HD»  във Втори раздел на Публичния регистър, воден 

от Съвета за електронни медии; 

Розита Еленова: Г-жо Станева, заповядайте! 

Главен юрисконсулт Станева представи доклад във връзка с постъпилите 

уведомителни писма. Докладът е неразделна част от протокола. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: на основание чл. 32, ал.1, т.16, във връзка с чл. 

125к, ал.2, т. 2 от Закона за радиото и телевизията, вписва във Втори раздел на 

Публичния регистър на СЕМ чуждестранни телевизионни програми, разпространявани 

на територията на Р. България:  

Данни за програмата: 

Наименование: Food Network; 

Способ на разпространение: кабел, IPTV, DTH, мобилна и интернет ТВ; 

Профил на програмата: специализиран (за кулинария и лайфстайл); 
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Начална дата на разпространяване: 2010 г; 

Продължителност на програмата: 24 часа; 

Вид обхват: национален; 

Наименование: Food Network HD; 

Способ на разпространение: кабел, IPTV, DTH, мобилна и интернет ТВ; 

Профил на програмата: специализиран (за кулинария и лайфстайл); 

Начална дата на разпространяване: 2010 г; 

Продължителност на програмата: 24 часа; 

Вид обхват: национален; 

Данни за доставчика: 

Наименование: Scripps Networks International (UK) Ltd; 

Седалище и адрес на управление: One Fleet Place, London, EC4M 7WS, UK 

Адрес за кореспонденция: 111 Buckingham Palace Road, 5th floor, London, UK 

Вид оператор: търговски; 

 

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: на основание чл. 32, ал.1, т.16, във връзка с чл. 

125к, ал.2, т. 2 от Закона за радиото и телевизията, вписва във Втори раздел на 

Публичния регистър на СЕМ чуждестранна телевизионна програма, разпространявана 

на територията на Р. България:  

Данни за програмата: 

Наименование: Fine Living; 

Способ на разпространение: кабел, IPTV, DTH, мобилна и интернет ТВ; 

Профил на програмата: специализиран (лайфстайл); 

Начална дата на разпространяване:  2010 г; 

Продължителност на програмата: 24 часа; 

Вид обхват: национален; 

Данни за доставчика: 

Наименование: Scripps Networks International (UK) Ltd; 

Седалище и адрес на управление: One Fleet Place, London, EC4M 7WS, UK 

Адрес за кореспонденция: 111 Buckingham Palace Road, 5th floor, London, UK 

Вид оператор: търговски; 

 

б) решение на КРС за откриване на процедура за отнемане на разрешение № 

01605/11.03.2010 г., издадено на «Инфопрес Родопи» ООД; 

Главен юрисконсулт Станева представи доклад във връзка с решението на КРС. 

Докладът е неразделна част от протокола. 

Розита Еленова: Колеги, около кое предложение се обединяваме – покана до 

доставчика или писмо? 

София Владимирова предложи първо да бъдат дадени указания на доставчика.  

Иво Атанасов: Става дума за сума от 165 лв. 

Емилия Станева: Този доставчик и към СЕМ не е заплащал от 2013 г. задълженията си, 

за което са му издадени актове за установяване на публични държавни вземания. За 2013 

и 2014 г. са изпратени на ЧСИ. За 2015 г. е издаден АУПДВ и е връчен.  

Розита Еленова: Добре, продължаваме по процедура.  

Емилия Станева: Т.е. започва процедура за издаване на указания, ще му се изпрати 

писмо и на следващо заседание ще се гласува решението?  

Розита Еленова: Да, около това решение се обединяваме.  
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Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: да се изпрати писмо до доставчика “Инфопрес 

Родопи” ООД, с което да се уведоми, че е открито производство за даване на 

задължителни оказания по спазване условията на издадената му индивидуална  

лицензия. Да му се окаже в тридневен срок да даде становище по случая.   

 

в) за осъществена проверка по чл. 125к, ал.2, т. 5 на ЗРТ. 

Старши инспектор Георгиев представи доклад за осъществена проверка по чл. 125к, 

ал. 2, т. 5 на ЗРТ. Докладът е неразделна част от протокола. 

Розита Еленова: Г-н Георгиев, благодаря за доклада! Г-жо Савова, моля да бъдат 

извършени тези действия.  

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: Да бъдат извършени съответните действия, 

предложени в доклада.  

 

ПО ТОЧКА ТРЕТА: Доклад на Дирекция «Специализирана администрация – НЛРПР» 

по писмо на генералния директор на Българското национално радио във връзка с 

изпълнението на Договора за възлагане на управление на националния обществен 

радиооператор. (Докладът е неразделна част от протокола.) 

 

Розита Еленова: Г-жо Станева, заповядайте! 

Главен юрисконсулт Станева представи доклада по постъпилото писмо на генералния 

директор на Българското национално радио.  

Розита Еленова: Благодаря Ви! Аз моля, г-жо Станева, във финала на доклада в 

изводите по точка 2, изразът да стане, що се отнася до изпълнение на лицензията “...към 

монета на проверката”, а не “...на този етап”. Истината е, че изводите са към момента на 

проверката. В тази връзка, тъй като докладът е по писмо на МУЗИКАУТОР, моля да се 

изпрати  писмо с изводите.  

София Владимирова попита установено ли е нарушение, тъй като този договор се гледа 

вече за втори път? 

Емилия Станева: Няма нарушение.  

Розита Еленова: Към момента на проверката не е установено нарушение.  

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: Да бъде изпратено уведомително писмо до 

МУЗИКАУТОР. 

 

ПО ТОЧКА ЧЕТВЪРТА: Доклад на Дирекция «Специализирана администрация – 

НЛРПР» по административно-наказателни производства АУАН №№ НД-01-63, НД-01-

64 и НД-01-69/2016 г. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: отлага разглеждането на административно-

наказателните производство.  

 

ПО ТОЧКА ПЕТА: План за дейността на Съвета за електронни медии (СЕМ) за 2017 г. 

Розита Еленова: Колеги, запознати сте с този план, моля да го гласуваме! Предлагам  

планът да бъде публикуван на сайта на Съвета.  
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Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: Приема плана. Планът да бъде публикуван на сайта 

на Съвета.  

 

ПО ТОЧКА ШЕСТА: Доклад на Дирекция «Обща администрация» за бракуване и 

ликвидация на дълготраен материален актив на СЕМ. 

Розита Еленова: Г-жо Андреева, заповядайте! 

Началник на отдел АОЧР Андреева представи доклада, който е неразделна част от 

протокола. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: Приема предложението на фирма “Мегапартс 

Европа” ЕООД.  

 

Розита Еленова: Преминаваме към т. “Разни”, в която ще се разгледат два случая, в 

които е сезиран мониторинга. Г-жо Савова, заповядайте! 

 

Разни:  

1. Информация на старши инспектор Ирена Христова за осъществен мониторинг в 

програмите на Б ТВ и Нова телевизия за излъчени кадри с насилие. 

И.д. директор на дирекция “Специализирана администрация” Савова представи 

доклад от старши инспектор Ирена Христова. Докладът е неразделна част от протокола. 

Розита Еленова: Поздравяваме г-н Огнянов, че има чувствителност за всички 

емоционални модели.  

Виржиния Савова: Той изразява позицията на доставчика, което е важно. 

Иво Атанасов: Много пъти говорим за това, че не можеш да кажеш на политиците 

какво да говорят, но водещият трябва да реагира, което Огнянов е направил.  

Розита Еленова: Благодаря Ви, г-жо Савова, това беше по мое писмо. Благодаря и 

поздравление за г-н Огнянов, че има реакция, защото виждаме, че водещите спират да 

имат тази чувствителност. Моля да докладвате следващия казус! 

  

2. Информация от за осъществен мониторинг на медийно съдържание с елементи на 

сексистко изказване. 

И.д. директор на дирекция “Специализирана администрация” Савова представи 

доклад от старши експерт Димитър Ганев. Докладът е неразделна част от протокола. 

Розита Еленова: Благодаря, г-жо Савова! Ние не за първи път констатираме, че Нова 

телевизия излъчва агресивни кадри.  

София Владимирова отбеляза, че не винаги Нова телевизия, става въпрос за 

конкретния случай, не назад във времето.  

Розита Еленова: Конкретния случай потвърждава тенденцията на Нова телевизия, за 

жалост. Колеги, вие имате ли коментари? Благодаря!  

 

3. Доклад за дейността на медиите за хората в неравностойно положение. 

Розита Еленова: В точка “Разни”, моля, да гласуваме доклада за хората в 

неравностойно положение към Министерство на труда и социалната политика. 

Виржиния Савова: Диляна Кирковска е подготвила този доклад под формата на писмо 

до г-н Гълъб Донев Министър на труда и социалната политика. Във връзка със 

социалната стратегия за правата на хората с увреждания, в доклада много подробно е 

описано какво Съвета за електронни медии е направил през 2016 г., във връзка с тази 
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стратегия и във връзка с плана за действие. Нещата са разделени на обществени и 

търговски медии, всичко е описано много подробно.  

Розита Еленова: Гласуваме ли, колеги? Благодаря.  

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: приема информацията. Възложи да се изпрати 

писмо до Министерство на труда и социалната политика.  

 

4. Сигнал във връзка с предаването “Господари на ефира”. 

Розита Еленова: Искам да коментираме още един казус свързан със зачестилите 

оплаквания във връзка с репортаж на предаването “Господари на ефира”.  Преди малко 

г-жа Савова ме информира и за мнението, което са изказали Асоциацията на 

европейските журналисти, моля да се направи проверка във връзка с този репортаж и да 

бъде внесен доклад на заседание.  

 

5. Подписване на Споразумението по ЗРТ с ДАЗД. 

Розита Еленова: Колеги, моля да си запишете в програмата  - на 20-ти ще бъде 

сключено споразумението с Държавната агенция за закрила на детето, което от няколко 

години не е подписвано и което ние дължим по закон - 20 февруари от 11.00 ч.  

 

6. Доклад от НПО във връзка с проучване относно прозрачността на институциите. 

Розита Еленова: Колеги, искам нещо да споделя, запознала съм председателката, но 

искам да го споделя на заседание. Излезе информация, която вие сигурно сте видели в 

мониторинга, относно непрозрачността на институциите в България. Публикацията е в 

“Медиапул”.  

Иво Атанасов: Ние водачи ли сме? 

Розита Еленова: Към втората група сме, които ненапълно обявяват административните 

си актове, който издават, заедно сме с Министерство на здравеопазването, което в 

общата ни работа показа, че изключително бавно работи, Агенция Митници, ДАНС, 

Фонд научни изследвания. В тази връзка, тъй като това е един изключително……….. 

Бетина Жотева попита кой е изготвил доклада?  

Розита Еленова: Неправителствени организации.  

София Владимирова изрази категоричното си несъгласие. Допълни, че Съветът е една 

от малкото институции, в която може всеки, който пожелае да присъства на заседанията. 

И всеки, който иска може да чете пълните протоколите. 

Розита Еленова: Мога ли да помоля да не се прекъсваме и да се изслушваме?? Да, 

съществува такава класация, това е рейтингът на активната прозрачност на Програма 

"Достъп до информация“ за 2016 г., то и няма от кого друг да е направено, освен от 

неправителствените организации, които са будната съвест на обществото. Говорила  съм 

с г-жа Стоянова, като председател на СЕМ Колеги, това драстично падане в класацията 

се дължи на изключително лошия тайминг при публичното публикуване на протоколите 

и затова  призовавам, с оглед положителния имидж на Съвета, за който трябва всички да 

сме загрижени, протоколите да се слагат в понеделник. Това е достатъчно време. Най-

напред по закон ние сме длъжни да спазваме тридневен срок... 

София Владимирова каза, че срокът не е задължителен, а инструктивен. 

Розита Еленова: Колеги, ние говорим тук за нашето представяне? Идваме на работа, 

имаме ангажименти и задължения, получаваме заплата..... 

София Владимирова каза, че е съгласна с това. 
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Розита Еленова: Наистина ли ще се прекъсваме с апострофи? Аз нямам нужда от 

изказване на мнения. Призовавам председателя, ако той се грижи за имиджа на Съвета, а 

това е негов прерогатив, протоколите да се публикуват с краен срок - понеделник. До 

тогава всеки съветник има достатъчно време, при условие, че получава протокола в 

сряда, за проверка и редакция. Ако той няма време, означава, че има някаква друга 

работа, която му е по-важна. Това е моят призив към председателя.  

 

7. Заместване на председателя на СЕМ. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: Бетина Жотева – член на СЕМ, да замества Мария 

Стоянова – председател на СЕМ за периода 23-24 февруари 2017 г.  

 

Розита Еленова: Благодаря за вниманието! Закривам заседанието.  

 

Материали, приложени към Протокол № 05 

1. Дневен ред. 

2. Доклад от Зорница Гюрова с изх. № НД-04-30-07-11/06.02.2017 г.  

3. Доклад от Емилия Станева с изх. № НД-04-30-07-24/02.02.2016 г. 

4. Доклад от Е. Станева и Д. Петрова с изх. № НД-04-30-07-19/03.02.2017 г.  

5. Доклад от Доротея Петрова с изх. № НД-02-19-00-177(16)/02.02.2017 г.  

6. Доклад от Доротея Петрова с изх. № НД-02-19-00-182(16)/02.02.2017 г.  

5. Доклад от Доротея Петрова с изх. № НД-02-20-00-63(16)/03.02.2017 г.  

6. Доклад от Незабравка Кардашева с изх. № БФ-22-30-06-103(16)/02.02.2017 г. 

 

Мария Стоянова – 

председател на СЕМ 

 

 

отсъства  

 

 

Бетина Жотева 

 

 

.............................. 

 

 

Розита Еленова 

 

 

............................ 

     

 

 

София Владимирова 

 

 

........................... 

 

 

Иво Атанасов 

    

 

............................. 

 

 

        

Старши специалист: 

Магдалена Сергиева 

   

............................. 

     

 

 

 


